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Trencar l’hegemonia socialista.
Aquest sembla que serà el leit-
motiv que animarà la campanya
electoral per a les eleccions mu-
nicipals del 24 de maig a Esplu-
gues, Sant Joan i Sant Just, tres
municipis on el vermell encara se-
gueix sent el color consistorial
predominant. 

Els temps canvien, però, i ara
les possibilitats que un canvi de
color fructifiqui estan més ober-
tes que mai, fruit de la situació
econòmica, política i social deli-
cada que viu la comarca del Baix
Llobregat des de fa uns anys.
Caldrà veure, això sí, si el vermell
s’intensifica o agafa tonalitats di-
ferents. De moment, i segons una

enquesta publicada per El Llo-
bregat que analitza la intenció de
vot dels 580.000 electors de la co-
marca, els socialistes seguirien
sent, amb el 25%, la força políti-
ca més votada al Baix, però se-
guida de prop per Ciutadans,
amb el 20%, i Podem, amb el 12%. 

En el cas d’Esplugues, la ciu-
tat compta amb 9 candidatures,
de les quals 5 tenen actualment
regidors al Ple: PSC, ICV, CiU, PP
i ERC –amb representació– i
Ciutadans, Canviem Esplu-
gues –on s’integra l’agrupació
d’EUiA al municipi–, CUP i
PxC –sense representació–. 

L’alcaldessa socialista i can-
didata a la reelecció, Pilar Díaz, ha
estat governant en minoria durant
aquesta legislatura amb 10 regi-
dors dels 21 totals –després de
perdre la històrica majoria a les
darreres municipals–, arribant a

pactes puntuals amb la resta de
forces al Ple en un escenari com-
plex però on un govern alternatiu
de l’oposició era certament com-
plicat. Díaz va heretar el càrrec el
2006 després que el seu anteces-

sor, Lorenzo Palacín, deixés l’al-
caldia. Pel que fa a la resta de par-
tits amb representació, destaca el
fet que tant ICV –Lídia Ibáñez–
com CiU –Albert Comellas– pre-
senten nous candidats. 

Més tranquil·la, aparentment,

ha estat la legislatura per a Antoni
Poveda (PSC), alcalde de Sant
Joan i candidat a la reelecció.
Amb una majoria absoluta de 13
regidors –sobre 21–, Poveda ha
governat la ciutat amb un curiós
tripartit que engloba socialistes,
convergents i ecosocialistes. De
cara al 24 de maig, els santjoa-
nencs podran escollir batlle entre
les 9 candidatures que es pre-
senten: PSC, ICV-EUiA, CiU, PP,
ERC, Sí que es pot –amb mem-
bres de Podem–, Societat Justa
Despí, Ciutadans i la CUP. 

MÉS EMOCIÓ A SANT JUST
En el cas de Sant Just, la pugna
per assolir l’alcaldia serà més
igualada. L’alcalde socialista i
candidat a la reelecció, Josep
Perpinyà –amb un perfil més
sensible nacionalment parlant–,
ha governat amb només 6 regi-

dors dels 17 possibles, fent un al-
tre tripartit amb ICV-EUiA –2 re-
gidors– i ERC –1 regidor–. A l’o-
posició es va quedar CiU, que
amb 5 regidors serà el principal
rival del PSC per obtenir l’alcal-
dia de Sant Just. 

Una de les cares que es tro-
baran a faltar en la campanya a
Sant Just serà Montserrat Ne-
brera, exdiputada del PP al Par-
lament, que va renunciar a en-
capçalar la llista convergent al
municipi a mitjans de febrer des-
prés d’haver-se imposat a les pri-
màries locals de la coalició na-
cionalista mesos abans.  

Amb tot, a Sant Just es pre-
senten 7 candidatures, 6 de les
quals compten amb regidors al
Ple –PSC, PP, CiU, ICV-EUiA,
ERC i Via Democràtica– i una al-
tra, Ciutadans, que intentarà per
tercera ocasió entrar-hi.

Trencar l’hegemonia
» El PSC intentarà mantenir l’alcaldia d’Esplugues, Sant Just i Sant Joan després d’anys de predomini
» La pugna per escollir nou batlle serà més igualada a Sant Just, on el marge socialista és més estret

F. Javier Rodríguez
BAIX LLOBREGAT

Els ajuntaments de Sant Just, Esplugues i Sant Joan, tres feus tradicionals del PSC. Fotos: Arxiu

Els alcaldes 

d’Esplugues, Sant

Joan i Sant Just 

opten a la reelecció
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Vet aquí, que s’ha desfermat una
allau de pasteres que travessen la
Mediterrània, fugint de la mi-
sèria i la desesperació de no
veure un millor futur possible.
Grècia i Itàlia són els estats que,
amb més impotència, viuen
aquesta contínua arribada de
pasteres amb molts joves, dones
embarassades i criatures amun-
tegats en embarcacions sense les
mínimes garanties de poder fer
la travessa sense cap ensurt i tot
sovint amb problemes de segu-
retat entre els mateixos embar-
cats i arribant amb greus pro-
blemes de manca de beguda i
aliments, no diguem higièni-
ques. Europa, una vegada més,
ha fet l’orni davant d’un greu
problema humanitari, amb mi-
lers de cossos negats a les aigües
del nostre dissortat mar. 

Quina hipocresia! Hi ha di-
ners per salvar els bancs –i el res-
cat d’estats de rebot–, amb mi-
lers de milions, i no n’hi ha per
ajudar a uns desgraciats que en la
seva desesperació, sense pensar-
s’ho ni una mica, desafiant el pe-
rill d’una travessa perillosíssima
i amb una arribada carregada
d’incògnites, emprenen l’aven-
tura amb l’esperança d’un futur
segur que molt dur, però molt
millor que no el que estan vivint
als seus països. També entren en
aquest terrible joc d’interessos
les màfies que s’encarreguen de
transportar a canvi d’importants
quantitats de diners, explotant la
desesperació dels que volen mar-
xar i arruïnant les famílies que
recapten diners per enviar al seu
parent a la “terra promesa”. 

Al pas que anem a la Medi-
terrània acabarem anomenant-
la “Mare Sinistrum”

4Mare sinistrum
per Jordi Lleal

#PerSotaDeLaMitjana #VidaSana

4Madres
per David Creus

A hores d’ara ja ens trobem a
menys d’un mes per a les elec-
cions municipals, les eleccions
transversals i territorials per
excel·lència, però que enguany
poden representar –haurien de
representar– una primera vol-
ta de les eleccions plebiscitàries,
una preparació per al gran com-
bat democràtic del 27-S. De fet,
el 9 de maig –dia en què s’inicia
oficialment la campanya de les
municipals del 24M– comença
una carrera “contrarellotge” de
quatre mesos de molta intensi-
tat política. 

Les municipals del 24 de
maig tindran lloc en un moment
en què cal que ens repolititzem
i adquirim més consciència –so-
cial i nacional–. Molts dels pro-
blemes dels nostres pobles, viles
i ciutats no es podran resoldre
satisfactòriament si la política, en
majúscules, no pren una altra di-
mensió; un caire transformador,
sempre tenint en compte que el
24M exercirem un doble vot: pel
territori –per la nostra localitat–
i per al país català en el seu con-
junt. Per altra banda, el 24M
també estarem votant el que jo
anomeno les institucions terri-
torials intermèdies; és a dir, els
consells comarcals i les diputa-
cions. Les eleccions municipals
del 24 de maig no deixen de re-
presentar una altra oportunitat
per exercir la nostra sobirania

política.  Aquestes haurien de ser
les eleccions de la primavera
catalana, uns comicis que ens
tornin a mobilitzar de debò i, al-
hora, que puguem respondre
als reptes de la política de pro-
ximitat. Les municipals també
són unes eleccions molt geo-
gràfiques i complicades de ges-
tionar; en cada un del 947 mu-
nicipis de Catalunya s’ha de
plantejar una campanya diferent
i, a vegades, resulta difícil com-
putar-ne els resultats i fer-ne una
anàlisi acurada. En qualsevol
cas, sí que és important d’es-
mentar que en aquestes elec-
cions caldria sancionar, pena-
litzar les llistes i els candidats
sense vinculació amb els muni-
cipis. És lleig presentar-se a la
ciutadania, en la festa de la de-
mocràcia d’una forma fraudu-
lenta, sense respecte pels mu-
nicipis que vols representar, no-
més per interès electoral.

En síntesi, en aquesta pre-
campanya del 24M ja es pot dir
que, de nou, ens dirigim vers
una campanya permanent
molt dura. Caldrà estar prepa-
rats i, sobretot, caldrà fer un
gran esforç, de sacrifici perso-
nal i col·lectiu, per compro-
metre’s per lluitar per millorar
la situació social i nacional. El
24M pot començar una nova
primavera catalana: depèn de
tots nosaltres.

per Josep Loste

4El 24M i la primavera catalana

Mi corazón se siente tan agra-
decido que tiene muy claro que
donde no puedo fallar como
hijo es en comprender que un
‘Te quiero’ os debe ser dicho los
365 días del año. Vuestro amor
hacia nosotros es incondicional
y lo lucháis con uñas y dientes
seamos como seamos. Lucháis
por nosotros con las palabras
que solo es capaz de escribir y
sentir vuestro corazón, sois ver-
daderas princesas de un cuen-
to en el que siempre venís a nu-
estro rescate.

Nunca nos dejáis solos
mientras recorremos  ese viaje
muchas veces tortuoso por nu-
estra conducta de hijos, de
amarnos por habernos parido y
hacernos sentir que somos la
parte más importante de vues-
tras vidas.  Pase lo que nos pase
siempre sabemos que vuestro
amor viene a nuestro rescate, tú,

mamá, mi mamá, sé que te hec-
ho sufrir con mi sordera cuan-
do mirabas de ayudarme a des-
cubrir lo que tú con tanto amor
me diste y llamamos vida. Siem-
pre estás cerca y recordándome
que no todo el mundo es bueno. 

Te quiero, es incondicional
los 365 días del año, hoy que luc-
has por ti misma y papá, no te
quiero más que ayer ni te quie-
ro menos que mañana, eres mi
heroína y mi amor no crece a
diario hacia tu persona.  Es tan-
to el agradecimiento que tengo
hacia tu persona por quererme
tanto que no tengo más espacio
en mi corazón para amarte más
de lo que te amo. Todo mi co-
razón es tuyo, y mi admiración
a tu fuerza y valentía es absolu-
ta y extensiva a todas las madres
que compondréis que como hi-
jos no seamos perfectos. Gracias
Mamás.

@Mariona_Ferrer: Les diferències au-
tonòmiques de despesa per habitant en
educació i sanitat són d'un 60%. Catalunya
està per sota de la mitjana.

@DeClaseBaja: Pero Mariano Rajoy, para
las fotos corriendo a esas velocidades usa
una opturación de 1/125 o te saldrán movi-
das, membrillo mío.

#EnCampanya

@CarlesMundo: Comença la campanya i
el PP torna a fer servir la llengua catalana
com a arma electoral. Han de demostrar
que són més intolerants que C's.
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@encampanya: L’enquesta de La Van-
guardia és acollida amb satisfacció al PSC:
se supera àmpliament el llindar mínim per
entrar al Parlament.

@sule25: Monedero marxa perquè el
polític rupturista no ha aconseguit guanyar
el professor socialrevolucionari. El seu lloc
sempre serà a l'Acadèmia.

@xavieraldekoa: Uf. 214 de las casi 700
mujeres liberadas en Nigeria están em-
barazadas. Los militantes de Boko Haram
las violaron durante el secuestro.

Un diari obert

Opinió en 140 caràcters

Sabem quan seran les eleccions dites ple-
biscitàries, sempre que les forces polí-
tiques espanyolistes del PPSOE no les
impedeixin amb el joc del Tribunal
Constitucional. Tanmateix, hi ha no
independentistes que no saben què fer:
del PP i del PSC no se’n poden refiar per-
què, fins i tot analitzats amb indulgèn-
cia, són els responsables d’haver-nos
portat fins aquí. El PP perquè, amb mala
fe, ha alimentat la discòrdia des d’un
constitucionalisme  autoritari. El PSC
està en l’origen del bunyol pre i post es-
tatutari. De l’aparador actual d’escons
sembla que només hauria de sobreviu-
re C’s, que insisteix en una oferta basa-
da en l’omnipresència mediàtica  del seu
líder. Albert Rivera, que és entrevistat so-
vint per les televisions estatals que, a cò-
pia d’explotar-lo monotemàticament,
han fagocitat un discurs que a hores d’a-
ra no resol els desafiaments plantejats
pel sobiranisme democràtic ni connec-
ta amb un catalanisme moderat i pro-
gressista.

Orfes de sigles i amb la musculatu-
ra electoral escaldada, alguns no-inde-
pendentistes imaginen el 27 de setem-
bre com un d’aquests dies atziacs en què
acabes votant el partit que menys me-
nysprees i fas un ús instrumental del vot,
això que els experts anomenen ‘vot útil’
i que, en la consciència dels que l’han
practicat, sempre es viu com un fracàs.

Descartat el vot en blanc, queda
l’abstenció, que té la dignitat apocalíp-
tica del suïcidi i l’encant frívol de l’ex-
travagància. Quedaria l’opció d’ICV si no
fossin tan "complicats".

Mentrestant, l’independentisme
manté una energia capaç de vendre les
desavinences com estratègies. Ja parlen
de convèncer els indecisos  i d’assolir una
majoria que intueixen però que els cal
certificar amb la rotunditat referendà-
ria d’unes eleccions.

Podem és l’alternativa de moda.
Però si no creus en la retòrica telepre-
dicadora, ni en les dreceres màgiques, ni
tens l’energia per indentificar-te amb el

radicalisme generacional o l’igualita-
risme de pla quinquennal, ni combre-
gues amb la flacciditat argumental del
seu discurs en matèria de cultura i d’e-
ducació, què et queda a banda de l’an-
goixa que provoca haver-te d’enfrontar
a mesos d’extenuant gestació electora.

Els dirigents populars i socialistes, de
cara a les municipals del 24 de maig, per
no perdre tots els vots que tenien, apro-
fiten la baixada del sobiranisme, segons
el baròmetre d’hivern del Gesop, en el
qual  CiU i ERC no sumen la majoria ab-
soluta. Ho entenc, tot i que lamento la
interpretació d’algunes bones perso-
nes, per exemple: L’alcalde de Tarra-
gona, Josep Fèlix Ballesteros (PSC),
creu que la força del procés sobiranista
s’està “diluint” de manera “lògica”. En
una entrevista amb l’ACN, Ballesteros
atribueix aquest escenari a les diver-
gències partidistes i al desànim de la gent
com a conseqüència d’una “certa de-
cepció” i d’una disminució de la “dis-
conformitat social”. El batlle tarragoní
retreu a CiU que hagi utilitzat el discurs
sobiranista per tapar “una mala o poca
acció de govern” i li recorda que el Go-
vern ha de governar “en el dia a dia”. De
fet, Ballesteros creu que, tret de la in-
dependència, CiU ha deixat les altres
qüestions en un  segon pla, i considera
que això ha esdevingut “una anomalia
històrica i real”.

Tot i que afirma que no s’atreveix
a pronosticar què passarà en les elec-
cions al Parlament del 27 de setembre,
l’alcalde de Tarragona reconeix que té
la sensació que “l’efervescència” del
procés va de baixa i creu que el Govern
hauria d’haver anteposat unes altres
prioritats. Ballesteros insisteix que,
més enllà d’estar d’acord o no amb la
independència, Catalunya és un país
“que ens estimem tots” i que desitjaria
que també es parlés de temes com ara
l’ocupació, de les oportunitats per a les
persones necessitades, dels grans pro-
jectes de país, de la indústria o del fu-
tur de la cultura.

4Els no independentistes
per Sebastià Barrufet

Societat Civil Catalana, que no és la so-
cietat civil catalana, ataca a Montserrat
i al seu abat. El general Franco ja va fer
el mateix. Coincidència significativa
amb el sepultat a la caverna del Valle de
los Caídos.

El dictador Franco va atacar a l’abat
Aureli M. Escarré per les seves decla-
racions democràtiques i en sintonia
amb el compromís evangelitzador de
l’Església (Le Monde, 14 novembre
1963). Ara, 50 anys després, Societat Ci-
vil Catalana ataca a l’abat Josep M. So-
ler per unes declaracions a TV3 i una ho-
milia en la festa de Santa Maria de
Montserrat.

Societat Civil Catalana acusa amb
llenguatge emprenyat a l’abat Soler de
manca de vergonya i d’ètica, d’apropiar-
se de la Moreneta. Però l’abat Soler ac-
tua segons la Doctrina Social de l’Es-
glésia, els grans textos pontificis com la
Pacem in Terris de Joan XXIII, els
discursos de Joan Pau II, i els documents
de l’episcopat català com “Arrels cris-
tianes de Catalunya” i “Al servei del nos-
tre poble”.

L’abat Soler ha dit a TV3 en magní-
fica entrevista de Lídia Heredia: “Mont-
serrat procura sempre estar a favor del
poble de Catalunya, i el 2015 ho conti-
nuarà estant. Des de Montserrat s’ha dit
diverses vegades que és important que
els ciutadans i les ciutadanes puguin ma-
nifestar la seva opinió i votar. El 2015 tin-
drem les urnes i podrem votar. Po-
drem comptar qui està a favor d’un pro-
cés o d’un altre procés. Les vegades que
n’he parlat manifesto no solament el
meu criteri sinó el de la comunitat de
Montserrat, el majoritari, perquè aques-

ta és una comunitat plural. Com a res-
ponsable d’una institució d’Església,
que és la comunitat de Montserrat, no
vaig més enllà de dir que és important
que puguem votar i decidir. No ens cor-
respon entrar en opcions concretes.
Cadascú té el seu criteri i votarà el que
cregui que és més convenient. El que
hem de defensar és que la gent pugui vo-
tar i animar que la gent voti i se senti res-
ponsable del present i del futur de la his-
tòria del país; no afavorir unes opcions
o altres”.

Societat Civil Catalana tergiversa
les paraules de l’abat en posar en la seva
boca que demana a la Moreneta que pro-
tegeixi el 27S. Però l’abat en cap moment
cita el 27S, ni les municipals, ni les elec-
cions espanyoles. Les paraules de l’abat
Soler a la vetlla de la nit de Santa Maria
són aquestes: “Ara que el poble de Ca-
talunya té al davant unes cites electorals
que són molt importants, invoquem la
Mare de Déu perquè vessi dons i virtuts
sobre el nostre país per tal que puguem
continuar construint un poble unit en
allò que és fonamental, ferm a treballar
per una major igualtat social i per la dig-
nitat de les persones que el formen o que
hi conviuen: un poble sense esperit de
discòrdia, protegit d’enemics espirituals
i temporals, com prega el venerable Tor-
ras i Bages, per aconseguir una convi-
vència segons els valors democràtics i
una pau perpètua segons l’Evangeli de
Jesucrist”.

L’estil assenyat, respectuós, demo-
cràtic i evangèlic de l’abat Josep M. So-
ler no té res a veure amb el franquisme
ni amb el tarannà de Societat Civil Ca-
talana.

4Contra Montserrat
per Oriol Domingo
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Una desena de supermercats
d’Esplugues han recaptat un to-
tal de quinze tones de queviures
per al banc d’aliments del mu-
nicipi en una campanya que es
va celebrar el passat divendres 17
d’abril.

La recollida d’aliments va
estar organitzada per Càritas,
Creu Roja i l’Associació Cristia-
na Vida, que són les tres entitats
que gestionen el banc d’aliments
d’Esplugues en col·laboració
amb l’Ajuntament.

Amb aquests 15.000 quilos
d’aliments recaptats, es calcula
que es podrà garantir el submi-
nistrament dels lots d’aliments a
les famílies necessitades de la
ciutat durant els pròxims mesos.

Es tracta d’un recapte de ca-
ràcter extraordinari que s’ha ce-

lebrat amb l’objectiu de pal·liar
l’escassetat de les reserves d’al-
guns productes en el banc dels
aliments del municipi. 

PAL·LIAR L’ESCASSETAT
Els productes que pateixen més
escassetat són l’oli, la farina, els
cereals infantils, el cacau en
pols, el puré de patates, la ton-
yina en llauna, el sucre i la llet,

segons han informat des del
consistori.

Al llarg d’aquesta jornada de
recollida d’aliments extraordi-
nària van col·laborar diversos
grups de voluntaris de les tres as-
sociacions organitzadores, els
quals es van instal·lar a les por-
tes dels supermercats adherits a
la campanya solidària per reco-
llir els aliments.

L’oli i la farina són dels aliments més escassos. Foto: Arxiu

La ciutat recapta 15 tones
d’aliments als supermercats

» La iniciativa, que va tenir lloc el 17 d’abril, vol pal·liar l’escassetat 
de reserves d’alguns productes al banc dels aliments municipal

El consistori aprova un
conveni per al lloguer social

HABITATGE4El ple municipal
va aprovar fa uns dies la posada
en marxa d’un conveni de col·la-
boració amb l’Agència de l’Ha-
bitatge de Catalunya per a la cre-
ació d’una Borsa de Lloguer So-
cial al municipi.

La iniciativa va comptar amb
el suport de tots els grups mu-
nicipals –PSC, PP, ICV-EUiA,
CiU i ERC–, a excepció del re-
gidor no adscrit, el qual es va
abstenir durant la votació.

Respecte a aquesta qüestió,
a la ciutat existeix des del 2011
l’Oficina Local d’Habitatge, a
través de la qual el consistori ha
evitat un gran nombre de des-

nonaments. Ara, la borsa de llo-
guer social és “un nou pas” que
permetrà que l’Ajuntament
“busqui habitatges i els posi a
disposició de la Borsa de Lloguer
de la Generalitat a preu asse-
quible”, explica el portaveu del
PSC, Enric Giner. 

Per al PP, aquest “és un
acord molt positiu”, mentre que
ICV-EUiA creu que la tasca me-
diadora del consistori “hauria
d’haver estat des de l’inici de l’O-
ficina d’Habitatge”. CiU també hi
està conforme i ERC, a més,
demana la renovació del Pla
d’Habitatge d’Esplugues, “que va
caducar el 2012”.

EDUCACIÓ4L’Ajuntament va
anunciar fa uns dies que posarà
en marxa un pla que té com a
objectiu impulsar el foment de
la lectura per als infants de la
ciutat. Es tracta d’una iniciativa
que tindrà en compte les pro-
postes del Consell d’Infants del
curs 2014-2015, les quals es van
fer públiques el passat 23 d’abril,
en el marc de la celebració de la
Diada de Sant Jordi.

Aquell dia, dos represen-
tants del Consell Nacional dels

Infants van llegir les propostes
que el consistori farà servir de
base per tal d’elaborar el pla de
foment de la lectura.

A més, el dia anterior els
nens i nenes que representen
l’alumnat de cinquè i sisè de Pri-
mària de les set escoles públi-
ques de la ciutat també van ex-
posar les seves idees per tal de
promoure la lectura entre els in-
fants. Ho van fer a l’Espai Ba-
ronda, davant de l’alcaldessa
Pilar Díaz i el regidor de Parti-

cipació, Eduard Sanz. Els nens
van escriure els seus suggeri-
ments en un llibre gegant, entre
els quals destaquen impulsar
clubs de lectura en línia, des-
envolupar una aplicació per a la
Biblioteca Pare Miquel per a te-
lèfons intel·ligents, posar en
marxa un programa de volun-
tariat per ajudar els avis i àvies
a llegir o programar gimcanes
temàtiques al voltant de dife-
rents gèneres literaris, entre al-
tres propostes.

Redacció
ESPLUGUES

El Ple va votar a favor, excepte l’abstenció d’un regidor no adscrit. Foto: Arxiu

Un pla de foment de la lectura

Presentació dels acords del Consell d'Infants. Foto: Consell d’Infants

Successos | Detenen un veí per robar carteres a la Renfe
Un veí d’Esplugues va ser detingut fa uns dies per la policia local del Prat, juntament amb

dues altres persones, acusat de robar carteres a l’estació de Renfe d’aquell municipi. Segons
ha informat el consistori pratenc, els fets van ocórrer el passat diumenge 26 d’abril a la tar-

da, quan els detinguts van abordar uns turistes estrangers i els van robar diners en metàl·lic. 
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De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
En una greu situació de crisi,
aquest mandat ens hem deixat la
pell per atendre les necessitats
creixents de les persones, per re-
activar l’economia local i per cobrir
els serveis desatesos per part d’al-
tres administracions. 

Si el maig segueix sent alcal-
dessa, quina serà la primera de-
cisió que prendrà?
Serà una doble decisió: d’una
banda, convocar totes les forces
polítiques amb representació per
renovar  el Pacte per la Reactivació
de l’Economia i  l’Ocupació; i d’una
altra, convocar la ciutadania per
tancar el Pla d’Actuació Municipal.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per mi-
llorar el municipi?
Reforçar encara més les polítiques
d’ocupació i crear activitat econò-
mica. També cal reforçar la partici-
pació de la ciutadania en la presa
de decisions i aprofundir en nous
mecanismes  de transparència.

Estaria disposada a pactar amb
alguna altra formació per seguir
al govern municipal?
Sí, sempre en benefici de la ciutat.
Creiem que cal sumar. De fet, nos-
altres hem estat oberts  a incorporar
altres formacions al govern munici-
pal en els darrers dos mandats.

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de
treball?
Continuar treballant per la ciutat i
vetllar perquè les accions s’adeqüin
a les necessitats dels ciutadans.

La veu dels candidats a Esplugues
» L’alcaldessa Pilar Díaz assegura que han fet una gran tasca en l’àmbit econòmic i de serveis

» L’oposició suspèn l’acció de govern per la manca de comunicació i de credibilitat, entre altres

Pilar Díaz (PSC)

“Ens hem deixat la
pell per atendre les
necessitats de les

persones”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Amb un 3,5, per la manca de lide-
ratge i ambició, un fet motivat per
governar en minoria. També per la
manca de comunicació dels regi-
dors, fet que dificulta encara més
posar-se d’acord i planificar mesu-
res consensuades i d’èxit. 

Si el maig és alcaldessa, quina
serà la primera decisió que pren-
drà?
El que ara més ens preocupa és l'e-
levada taxa d'atur. S'ha passat de
1.542 persones registrades l'any
2007 a 3.275 el 2014 a Esplugues.
Aquesta dada cal invertir-la per li-
derar la llista d'ocupació i no les llis-
tes de l'atur.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per mi-
llorar el municipi?
Mesures de participació i transpa-
rència;  de contenció de la despesa
dels càrrecs públics i reducció de
l’endeutament; d’ocupació o loca-
lització d’empreses per evitar la
pèrdua de llocs de treballs, i d’in-
clusió social i igualtat, entre altres.

Estaria disposada a pactar amb
alguna altra formació per entrar
al govern municipal?
És una opció que no ens plante-
gem, de moment. El PP es pre-
senta amb molta força i amb grans
propostes.

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de
treball?
És un escenari que no valorem. Ens
presentem a les eleccions munici-
pals 2015 per guanyar-les.

Mercè Haro (PP)

“No valorem 
estar a l’oposició.
Sortim a guanyar 

les eleccions”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Zero en credibilitat i eficàcia. El go-
vern sortint del PSC ha ocultat in-
formació a la ciutadania, als agents
socials i als regidors. Les seves pífies
són milionàries –la darrera, de
500.000 euros–i això ha limitat molt
la capacitat d’acció de la ciutat. 

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Són tres: primer, cal cuidar molt
més el comerç i la indústria perquè
són la primera via d’inserció socio-
laboral per a joves i dones. En
segon lloc, donarem el servei de
targetes moneder de la Diputació
per a famílies que necessiten ali-
ments frescos. En tercer lloc, la gent
gran necessita serveis a domicili
perquè continuïn vivint a casa seva.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per mi-
llorar el municipi?
Som el municipi més envellit de
l’entorn perquè els joves marxen
per manca d’habitatge i d’oportu-
nitats laborals. Cal consensuar un
Pla d’Acció Municipal.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
Si el pròxim govern municipal ha
de ser de coalició, ho decidirà la
gent amb el seu vot.

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de
treball?
El nostre lema, ‘Tothom fa Esplu-
gues‘ significa que escoltem tots els
sectors i barris. I això tant si estem a
l’oposició o bé governem.

Albert Comellas (CiU)

“El govern ha 
ocultat informació

a la ciutadania,
agents i regidors”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Aprovat justet. És evident que
s’han anat fent coses, però ha estat
una política continuista, sense
idees. El nou que s’ha fet ha estat a
proposta i amb el treball d’ICV. 

Si el maig és alcaldessa, quina
serà la primera decisió que pren-
drà?
Primer l’Ajuntament deixarà de se-
guir el model gerencial. Després, ra-
cionalitzarem els sous dels polítics,
que són excessius. Seguidament,
farem una crida a les entitats i a la
població demanant implicació per
generar dinàmiques actives per a
defensar els interessos d’Esplugues.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per mi-
llorar el municipi?
Continuar treballant en la línia que
hem fet aquests quatre anys. Escol-
tar i treballar amb les persones amb
honestedat, transparència i equitat. 

Estaria disposada a pactar amb
alguna altra formació per entrar
al govern municipal?
Estaríem disposats a treballar amb
qui sigui pel bé d’Esplugues. Evi-
dentment, amb segons quins par-
tits, els d’ideologia de dreta, seria
pràcticament impossible arribar a
acords de legislatura.

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de
treball?
Com fins ara, perquè estem con-
vençuts que ho hem fet bé. Inten-
taríem influir en les decisions del
govern de torn per millorar la si-
tuació de la gent d’Esplugues.

Lídia Ibáñez (ICV)

“Amb els partits 
de la dreta seria 

impossible arribar
a acords”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Amb un 3.

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Fer una auditoria externa per saber
amb exactitud l'estat de comptes
de la ciutat i a la vegada iniciar un
procés de revisió de tots els pro-
cessos propis de l'Ajuntament per
tal d'avaluar-ne l'eficiència.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per mi-
llorar el municipi?
Cal apostar per la democràcia deli-
berativa i la transparència total. Pels
ciutadans que desitgin estar infor-
mats: no hi pot haver secrets en
cap tema municipal. I per a temes
d'interès especial, la representativi-
tat democràtica dels regidors i re-
gidores no és suficient; calen
consensos més amplis a través de
sistemes de decisió col·lectius.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
Entrar al govern no és prioritari per
a nosaltres. El fet rellevant és que
hi hagi alternança política per pri-
mer cop des de l'any 1979. Si per
aconseguir-ho cal que entrem en
un govern, ho farem. I si per acon-
seguir-ho és millor que no hi en-
trem, ens quedarem a l'oposició. 

Doncs si finalment es queda a
l'oposició, quina serà la seva
línia de treball?
Com fins ara:  vigilància atenta, de-
núncia d’irregularitats i mantenir
fermes les nostres conviccions re-
publicanes, socials i nacionals. 

Oriol Torras (ERC)

“Hi hauria d’haver
alternança política
per primer cop des

de 1979”
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Premien vuit alumnes 
pels seus treballs de recerca

ENSENYAMENT4Vuit alumnes
de Batxillerat de diversos instituts
de la ciutat han estat reconeguts
fa uns dies durant la celebració
del cinquè Fòrum de l’Excel·lèn-
cia pels seus treballs de recerca.
L’acte va tenir lloc a la sala d’ac-
tes del Consell Català de l’Esport.

Els alumnes distingits van
ser Nadia Llergo, de l’Institut Se-
vero Ochoa, la qual va centrar el
seu treball en l’anorèxia i la bu-
límia; Daniel Allepuz, de l’Escola
Garbí, el qual va fer recerca so-
bre els exoplanetes i la seva po-
tencial habitabilitat; Ana Ló-
pez, del Joanot Martorell, la

qual va fer el treball sobre l’ac-
né; Judit Galí, de l’Escola Isabel
de Villena, va centrar el seu tre-
ball en els sistemes educatius;
Núria Burguillos, de La Mallo-
la, amb un estudi sobre la pre-
sència de nitrosamines cancerí-
genes a la dieta habitual i a la
dieta vegetariana; Rafa Gonzá-
lez, de l’Escola Natzaret, que va
fer recerca sobre les novel·les vi-
suals i la programació; i  Maria
Martiáñez, del Joaquim Blume,
va explicar les conclusions d’un
estudi sobre els diferents tipus i
marques d’oli d’oliva i les seves
propietats.

L’Esbart celebrarà els seus
trenta anys el 16 de maig

CULTURA4L’Esbart Vila d’Es-
plugues celebrarà el seu trentè
aniversari el pròxim dissabte
16 de maig en una jornada fes-
tiva que transcorrerà al Parc
Pou d’en Fèlix a partir de les set
de la tarda.

La festa s’emmarca en la ce-
lebració de tradicional Festival
de Dansa de l’entitat i les Festes
de Primavera de la ciutat. Com
a novetat, la festa inclourà ac-
tuacions de grups folklòrics de
diverses procedències.

Els tres ponts de la ciutat comp-
taran amb un nou sistema
d’il·luminació LED amb l’ob-
jectiu d’estalviar en despesa
energètica. 

En concret, se substituiran
els sistemes de llums de la part
inferior dels ponts d’Esplugues
i de Can Clota, que es troben al
carrer Laureà Mirò, i el de sota
l’autopista B-23, situat al carrer
Nou. Segons ha dit el consisto-
ri, entre els tres ponts es reno-
varan un total de 239 llums. Se-
gons calcula l’Ajuntament, les
factures seran sis mil euros més
barates, tenint en compte tam-
bé la reducció del cost de man-
teniment. A més, les emissions
de CO2 disminuiran un 40%.

Amb aquesta actuació es
preveu que es passi dels 9.418
euros anuals en despesa ener-
gètica –amb els 62.790 kWh
actuals– a 3.767 euros, uns
6.000 euros menys. 

Segons han explicat fonts
municipals, les noves llums LED
són “més eficients”, ja que tenen
una durada estimada de deu
anys, fet que representa unes

cinc vegades més que les bom-
betes tradicionals.

El cost de la nova instal·lació
és de 45.867 euros d’inversió ini-
cial, que “es recuperaran en vuit
anys”, gràcies a la reducció de les
despeses.

DUES ACTUACIONS CLAU
L’actuació que es preveu fer ara
s’adhereix a la que ja es va rea-
litzar l’any passat, durant la
qual es va renovar l’enllumenat

públic d’un total de vint-i-tres
carrers de la ciutat. En el marc
d’aquesta acció es van substituir
també les llums tradicionals per
il·luminació LED, fet que ha
permès reduir un 63% el con-
sum d’energia, segons assegura
el consistori.

En aquesta primera actuació
es van substituir quatre-centes
llums i la potència total del sis-
tema d’il·luminació va passar
dels 80 kWh als 30 kWh.

Un dels punts afectats pel canvi de llums. Foto: Ajuntament

Instal·len llums “eficients” a 
tres ponts per estalviar energia
Redacció
ESPLUGUES
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Aquest cap de setmana Esplu-
gues està de festa, ja que arriba
una de les cites més esperades a
la ciutat: el Firesplugues.

Al llarg de tot el dia d’avui,
dissabte 9 de maig, i demà diu-
menge, 10 de maig, la Rambla del
Carme es converteix en un gran
aparador dels comerços del mu-
nicipi –la majoria– i alguns altres
que provenen d’altres indrets de
la comarca.

En total, s’han instal·lat 79 es-
tands de comerços, botigues,
empreses i entitats diverses, un
37% de les quals repeteix. “Sens
dubte Firesplugues ha esdevin-
gut un referent pel que fa a di-
namització comercial”, explica a

Línia Tres Sara Olmos, tresore-
ra i cap de comunicació de la
Unió de Botiguers d’Esplugues
(UBE), entitat que ha estat col·la-
borant des de la primera edició.
“Aquesta fira és un gran apara-
dor per fer arribar a més públic
i en un format diferent, a peu de
carrer, els productes o serveis que
pots oferir com a empresa o co-
merç”, afegeix.

LES NOVETATS D’ENGUANY
Aquest any, com a novetat d’a-
questa fira bianual, es farà una
desfilada de moda aquest dissabte
a dos quarts de set de la tarda, en
la qual participaran diverses bo-
tigues de la ciutat, i s’ha convocat
un concurs de fotografia a Insta-
gram, accions que tenen com a
objectiu afavorir la visibilitat de
la fira, com el vermut musical que
ha organitzat per demà diumen-

ge la UBE sota la reivindicació En
suport a la música en directe en
els nostres comerços. Segons ex-
plica Olmos, “aquesta iniciativa
vol donar suport a una part molt
important del teixit comercial, la
restauració”, i afegeix que “des de
ja fa un temps demana estar més
protegida i poder ser altaveu cul-
tural amb la possibilitat d’orga-
nitzar actuacions musicals sense
les dures restriccions que patei-
xen per part de l’administració lo-
cal”.

Pel que fa a la difusió de la fira,
Olmos diu que troben a faltar “la
presència i la difusió d’aquest
esdeveniment a les xarxes so-
cials”, i creu que el concurs a Ins-
tagram podria ser “molt més
ambiciós”. En l’àmbit publicita-
ri, Olmos considera que “ l’abast
de la campanya del Firesplugues
no és suficient a la comarca”.  

» Durant aquest cap de setmana prop de 80 establiments de la ciutat participaran en el Firesplugues
» Aquesta és una cita esperada pels botiguers, la majoria dels quals incrementa les seves vendes

Neus Marmol
ESPLUGUES

COMERÇ4La celebració de Fi-
resplugues és una bona oportu-
nitat per al comerç local per re-
muntar en les vendes i pal·liar els
efectes de la crisi econòmica
que tant han afectat el sector.

Segons explica Sara Olmos,
“la majoria dels participants
han notat un increment en les
seves vendes dies o setmanes
després de la fira”, i afegeix que

altres, fins i tot, a la mateixa fira
“han fet bones vendes de manera
directa”.

A més, els comerços esplu-
guins reben bonificacions per
part del consistori, fet que
agraeix Olmos. “Això suposa
una ajuda molt positiva en
aquests temps difícils quan el co-
merç necessita més suport”,
conclou.

Remuntant la crisi

Durant la fira hi haurà espectacles i tallers per a totes les edats i públics. Fotos: Ajuntament

El comerç inunda la Rambla
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Des del passat més d’abril, les
persones de Sant Just que estan
en una situació econòmica difí-
cil o de dependència, poden re-
bre els anomenats “àpats soli-
daris” dels menús que no s’aca-
ben servint durant el servei de
menjador dels centres escolars
del municipi.

Aquests àpats es recullen en
recipients individuals compos-
tables, es congelen i després es
reparteixen entre aquests col·lec-
tius vulnerables.

La iniciativa, doncs, té dos
vessants: per una banda, ajudar
els més necessitats de la ciutat i,
per l’altra, aprofitar el menjar i
recuperar la cultural d’”el men-
jar no es llença”.

El projecte està coordinat
des dels serveis municipals de

Medi Ambient, Benestar Social
i Educació, i compta amb la par-
ticipació de les empreses que
gestionen els menjadors de l’es-
cola bressol Marrecs i de l’esco-
la Montseny. L’empresa Soli-
dança està encarregada del
transport i del lliurament dels
àpats als beneficiaris.

Amb tot, la idea és que, a la llar-
ga, participin més escoles del
municipi en aquest projecte so-
lidari. A més, tal com s’ha com-
promès l’Ajuntament, es pre-
veu que aquestes tinguin un
congelador per tal d’emmagat-
zemar els aliments excedents
dels menús.

L’Ajuntament vol que a la llarga hi participin més escoles. Foto: Arxiu

Donen excedents de menús 
a persones sense recursos

» La iniciativa vol aprofitar el menjar sobrant dels menjadors escolars
» El projecte municipal es porta a terme des del passat mes d’abril

Obren la convocatòria 
d’ajuts per pagar l’IBI

SUBVENCIONS4L’Ajuntament
ha obert fa uns dies la convoca-
tòria de sol·licitud d’ajuts per pa-
gar l’Impost de Béns Immobles
(IBI) del 2014. Les persones in-
teressades podran presentar la
seva sol·licitud fins al pròxim 18
de maig al consistori.

Es tracta del tercer any con-
secutiu que l’Ajuntament atorga
aquests ajuts. Fins ara se n’han
beneficiat un total de cent vint-
i-cinc famílies de la ciutat que es
troben en una situació econò-
mica difícil.

Per tal de poder optar als
ajuts, els interessats han de com-
plir una sèrie de requisits. Per
exemple, han de ser persones de
seixanta-dos anys o més pro-
pietàries o arrendatàries de l’im-
moble de residència habitual. A
la unitat familiar hi ha d’haver
una o més persones a l’atur i una
d’elles ha de ser propietària o
arrendatària de l’immoble. 

També se’n poden beneficiar
famílies monoparentals –pro-
pietàries o arrendatàries– i nom-
broses –només arrendatàries–.

Arrenca el procés participatiu
del Pla d’Acció Cultural 

CULTURA4El procés participa-
tiu del Pla d’Acció Cultural (PAC)
ja està en marxa. Els passats dies
13 i 20 d’abril es van celebrar di-
verses sessions durant les quals
es van recollir propostes i opi-
nions sobre temes d’àmbit cul-
tural a la ciutat.

Amb el procés participatiu,
doncs, el consistori pretén ela-
borar un mapa de l’oferta, dels
equipaments i dels serveis cul-
turals. L’objectiu de les trobades
és assentar les bases per a una
reflexió i una nova proposta de
la Xarxa d’Equipaments Muni-

cipal i de la seva programació, te-
nint en compte els diferents ti-
pus de públics.

Durant el procés s’està tre-
ballant en tres comissions dife-
rents –equipaments i serveis
culturals, creació cultural i di-
fusió cultural–, les quals esta-
bliran les propostes a executar a
curt, mitjà i llarg termini.

Abans de les jornades parti-
cipatives, l’Ajuntament ja va en-
carregar a la Diputació l’elabo-
ració del PAC, que ha servit
com a punt de partida per a co-
mençar el procés.

Presenten els Casals d’Estiu
d’enguany per als infants

LLEURE4La ciutat es prepara
per a l’arribada de l’estiu i ja ha
donat a conèixer algunes de les
activitats que podran realitzar els
nens i nenes de Sant Just durant
aquesta temporada.

Enguany hi ha una oferta
molt diversa, com els Casals
d’Estiu de la Bonaigua, el campus
de gimnàstica rítmica, el campus
d’estiu de voleibol, el campus de
tecnificació de voleibol, el cam-
pus CF Sant Just, les jornades de

futbol sala, el campus d’estiu de
bàsquet, els cursets de piscina i
l’English Summer Fun, entre al-
tres propostes.

AJUTS A LES FAMÍLIES
Per tal de garantir la igualtat
d’oportunitats, les famílies inte-
ressades poden sol·licitar be-
ques per a pagar els Casals d’Es-
tiu al Servei d’Acollida de l’A-
juntament, de nou a dues del
migdia, fins al 12 de juny.

Serveis | Impuls a la rehabilitació d’edificis
El consistori ha obert fa uns dies els nous ajuts per a la rehabilitació i
millora d’edificis, que es podran demanar fins al pròxim 15 d’octubre.

Aquestes subvencions es van reobrir l’any passat i l’Ajuntament hi 
destina un total de 25.000 euros, classificats en tres línies d’ajuts.

Redacció
SANT JUST DESVERN

Les sessions es van fer a Les Escoles. Foto: Desvern Cultura
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De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Faig una bona valoració, tot i que
ha estat un mandat molt compli-
cat. El compliment del pacte de
govern supera el 90% de les ac-
cions proposades i és cert que la
millora d’equipaments com el
complex de la Bonaigua o la reha-
bilitació de la sala municipal de l’A-
teneu han quedat aturats per
manca de finançament.

Si el maig segueix sent alcalde,
quina serà la primera decisió
que prendrà?
Em seguiré dedicant en cos i
ànima a Sant Just i impulsarem un
Pla d’Acció Municipal d’acord amb
el nou govern municipal i la ciuta-
dania per avançar junts.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per mi-
llorar el municipi?
Seguirem lluitant contra l’atur i co-
brint les necessitats socials: cap in-
fant sense beca menjador i cap llar
sense ingrés. I la millora de la via
pública també és important.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per seguir al
govern municipal?
Necessitem un bon resultat elec-
toral per liderar el govern munici-
pal. A part, nosaltres som partidaris
d’impulsar un govern progressista
i catalanista a Sant Just Desvern.

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de
treball?
Espero que no, però, si fos el cas, li-
deraria una oposició constructiva
pel bé de Sant Just.

La veu dels candidats a Sant Just
» L’alcalde Perpinyà (PSC) destaca la feina feta, però reconeix que ha estat un mandat “complicat”

» La resta de candidats valoren de manera diversa l’acció de govern i creuen que hi ha marge de millora

Josep Perpinyà (PSC)

“Hem complert
amb més del 90%
de les accions del
pacte de govern”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Un 5,5. Aprovo la gestió pel fet que
durant aquests 4 anys de crisi han
atès a les persones que més mala-
ment ho han passat. En la resta de
temes, la gestió del govern tripartit
ha sigut gris i sense idees ni creati-
vitat, d’esquena a la ciutadania. 

Si el maig és alcaldessa, quina
serà la primera decisió que pren-
drà?
El que és més urgent és reorganit-
zar la forma de treballar de l’Ajun-
tament, per fer més fàcil als
ciutadans tots els tràmits a l’Ajun-
tament. Hem de convertir l’Ajunta-
ment en l’aliat del ciutadà.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
En primer lloc, revitalitzar l’activitat
al poble; després, fer una gestió efi-
cient dels immensos recursos del
poble per atendre necessitats so-
cials; i en tercer lloc, millorar la po-
lítica comunicativa, la gestió i la
transparència de l’Ajuntament.

Estaria disposada a pactar amb
alguna altra formació per entrar
al govern municipal?
Estem disposats a pactar amb tots
els grups que vulguin compartir la
feina a fer per recuperar el prestigi
de Sant Just.

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de
treball?
Sigui quin sigui  el resultat de les
eleccions del 24 de maig, conti-
nuaren treballant per fer el millor
Sant Just possible.

Laia Flotats (CiU)

“La gestió del 
govern tripartit 

ha estat gris i 
sense idees”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Un 7. Tot i patir la reforma de la llei
local, hem mantingut els principals
serveis, hem ajudat la gent que
més ha patit els efectes de la crisi i
hem deixat un ajuntament en
unes condicions òptimes. Cal mi-
llorar, però la relació Ajuntament-
ciutadania i l’eficiència en els
tràmits.

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Publicar el pacte de govern per-
què tothom conegui les nostres
prioritats, i iniciar el pla d’actuació
dels pròxims quatre anys.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per mi-
llorar el municipi?
Cal un ambiciós programa per la
cohesió, equitat i inclusió social,
una política municipal més acces-
sible  i ser pioners en la producció
energètica amb fonts renovables.
També cal defensar el dret a deci-
dir dels catalans.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
Pactarem amb qui puguem trobar
complicitats per dur a terme les
nostres propostes. No entrarem
mai en estratègies tacticistes. 

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de
treball?
Faríem una oposició constructiva
que posés de manifest alternatives
a l’acció de govern de qui toqui. Si
ens toqués, ho faríem amb orgull i
responsabilitat.

Ll. Monfort (Movem)

“Hem mantingut
els serveis, però cal
millorar la relació

amb la ciutadania”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Si he de donar una valoració a l'e-
quip de govern de l'1 al 10, la situa-
ria en un 6.

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
La primera decisió serà una bai-
xada del 50% dels salaris de l'equip
de govern, entenent que encara
que no seria una quantitat massa
important, sí que és una mesura
molt significativa com a mostra
d'intencions des d'un principi de
responsabilitat.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
La creació d'una oficina d'atenció
empresarial amb suport jurídic,
econòmic i fiscal. Reestructuració
de les partides del pressupost que
són innecessàries així com una re-
estructuració encaminada a un
principi d'austeritat necessària per
emprendre aquests pròxims anys.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
Estaria disposat a pactar amb  qual-
sevol formació política, sempre
que no suposés un atac a les nos-
tres línies de treball.

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de
treball?
Malauradament, el paper de l'o-
posició és bastant residual. Tot i
això, seguiríem manifestant les
nostres opinions sempre pensant
en el bé de la ciutadania de Sant
Just Desvern.

Enric Salvadores (PP)

“Valoro la gestió
del govern 

municipal amb 
un sis sobre deu”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Un 7,5. Tot i així, es pot millorar.

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Proposem el Pla Estratègic Sant
Just 2025 que inclou el Pla de mi-
llora de la mobilitat i del transport
públic, entre altres. 

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per mi-
llorar el municipi?
Reduir els tràmits administratius
de l'Ajuntament per dinamitzar
l'activitat social, econòmica, co-
mercial i d'emprenedoria  

Sergi Seguí (ERC)

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Poso una valoració d’un 2.

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
El primer seria abaixar els sous dels
polítics un 25% i eliminaríem tots
els càrrecs de confiança, i també
abaixaríem l'IBI un 10%.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per mi-
llorar el municipi?
Dissoldre Promunsa, promocionar
el comerç i invertir 2 milions en un
Pla d'Ocupació i un Pla d'Habitatge.

Pablo Barranco (VD)
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Sant Joan Despí tornarà a ser la
capital catalana dels Tres Tombs
els pròxims dies 8, 9 i 10 de maig
en el marc de la divuitena edició
de la Trobada Nacional dels Tres
Tombs. D’aquesta manera, la
ciutat clourà els actes festius a tot
el territori català al voltant d’a-
questa tradicional celebració.

El consistori calcula que la
trobada de Sant Joan, que està
organitzada per la Colla de Ge-
ganters de Sant Joan Despí i  la
Federació Catalana dels Tres
Tombs, amb la col·laboració de
l’Ajuntament, hi participaran
un centenar de carruatges i qua-
tre-cents cavalls. 

Durant tres dies, doncs, se ce-
lebrarà un conjunt d’activitats
entorn dels Tres Tombs. Els dies
8, 9 i 10 de maig s’instal·larà un

mercat de pagès al passeig del
Canal. Un altre acte programat
és la presentació de l’escultura
commemorativa de la trobada, el
9 de maig. Aquesta s’ubicarà a la
rambla de Josep Maria Jujol i  té
forma de poma, amb motiu del
passat agrícola del municipi,
quan es conreava la carabruta,

una varietat d’aquesta fruita. El
mateix dia a la tarda es farà la
primera cercavila de cavalls i
un espectacle eqüestre a la pla-
ça del Mercat. 

El dia 10 se celebrarà l’acte
central, quan es farà la gran cer-
cavila i diverses activitats entorn
d’aquest àmbit.

Els carrers de la ciutat acolliran la cercavila de cavalls. Foto: Ajuntament

Sant Joan esdevé l’epicentre
català dels Tres Tombs

» La ciutat acull fins demà els actes de la divuitena Trobada 
Nacional d’aquesta festa popular, amb 100 carros i 400 cavalls

Sant Joan, seu de l’escola
d’idiomes moderns de la UB

ENSENYAMENT4Sant Joan Des-
pí serà la seu de l’escola d’Idio-
mes Moderns de la Universitat
de Barcelona, on s’oferiran sis-
centes places per realitzar cursos
de llengües. Així ho van pactar la
universitat i el consistori, en un
acte en el qual el rector de la UB,
Dídac Ramírez, i l’alcalde, Antoni
Poveda, van signar el conveni.

L’acord preveu que el con-
sistori cedeixi a la universitat
l’edifici de la Torre de la Creu per
al seu ús durant cinc anys, amb
opció de prorrogar-lo a deu. 

Segons han informat fonts
municipals, les classes comen-
çaran amb els cursos Els Ju-
liols, una iniciativa universitària
que convida els estudiants i in-
teressats a aprendre a seguir
tractant temàtiques diverses du-
rant el mes de juliol. A més, a
partir del pròxim octubre està
previst que s’imparteixin classes
d’anglès –del nivell A1 al C1.2–,
alemany i francès –nivell A1 en
ambdues llengües– en el marc de
l’Escola d’Idiomes Moderns
(EIM) de la UB. 

El Broggi col·labora en una
nova aplicació per a neuròlegs
SALUT4Alguns professionals
de l’Hospital Moisès Broggi,
juntament amb altres de l’Hos-
pital General de l’Hospitalet,
han treballat amb la farmacèu-
tica Merck per crear una apli-
cació mòbil per a neuròlegs.

La nova aplicació, que ha
estat batejada amb el nom de
NeuroMeck, facilita que els neu-
ròlegs estiguin al dia en relació
a l’esclerosi múltiple i altres
malalties del sistema nerviós.

A través d’aquesta eina, els
metges tindran accés a contin-

guts específics d’aquest àmbit
científic, com ara notícies, arti-
cles d'opinió, entrevistes a es-
pecialistes i també es podrà fer
el seguiment dels principals es-
deveniments al voltant d’aquesta
disciplina. A més, hi haurà un es-
pai per a temes d’eHealth.

Una altra característica d’a-
questa aplicació és que cada
usuari podrà adaptar els con-
tinguts als seus interessos i ne-
cessitats, de manera que podrà
decidir la informació que vol a
cada moment.

‘El Brujo’ i un tribut a Mecano,
al Teatre Mercè Rodoreda

CULTURA4Pop i flamenc es do-
nen la mà al Rodoreda. El prò-
xim 29 de maig aquest teatre
acollirà el concert d’homenatge
a Mecano de la banda Héroes de
la Antartida. Durant gairebé
una hora i mitja, aquest concert
tribut farà un repàs de més d’u-
na vintena de cançons del mític
grup del pop espanyol dels anys
vuitanta i noranta.

Ho faran en directe i amb
una posada en escena molt cui-

dada, amb sons actuals però
que respecten l’essència de la
formació musical madrilenya.

Uns dies més tard, serà el
torn del cantaor Rafael Álvarez
El Brujo, amb l’espectacle El
Testigo. L’artista, que actuarà el
5 de juny a les deu de la nit, ofe-
reix una exaltació del profund
valor de l’art flamenc com a
gest, crit, expressió i paraula.
L’obra té una durada de noran-
ta-cinc minuts.

Guardons | Premis als millors treballs escolars
El consistori va atorgar fa uns dies els Premis dels Treballs de Recerca de Batxillerat dels
instituts de la ciutat. Es tracta de la desena edició d’aquest certamen, que té per objectiu
reconèixer la tasca d’investigació que realitzen els estudiants. Els premis es classifiquen

en tres àmbits: Ciutat, Científic Tecnològic i Ciències Socials, Arts i Humanitats.   

Redacció
SANT JOAN DESPÍ

L’aplicació porta el nom de NeuroMeck. Foto: Arxiu
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De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Un 9. Tothom ha treballat amb
molta força i hem tingut un com-
promís total amb allò que vam pro-
metre. 

Si al maig revalida l’alcaldia,
quina serà la primera decisió que
prendrà?
La que prendré en primer lloc –i em
farà molta il·lusió– és oferir un con-
tracte d'estiu als joves que han aca-
bat els seus estudis aquest any. 

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
La principal preocupació és l'ajuda
a la gent que no té feina. Hem de
seguir amb propostes per a l'edu-
cació i la cultura i fer veritables
apostes per la sostenibilitat i el medi
ambient. Tots els esforços han d'a-
nar encaminats a la cohesió social i
a defensar l’actual model de ciutat.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per seguir al
govern municipal?
Aquests darrers anys ja ho hem fet
amb un balanç molt positiu. En
aquesta nova legislatura segura-
ment entraran noves forces políti-
ques i s'han de tenir en compte en
el futur. Els que vulguin treballar
per Sant  Joan Despí sempre tin-
dran un espai al nostre projecte.

Si es quedés a l'oposició, quina
serà la seva línia de treball?
Renunciaria a la política nacional
perquè per a mi el més important
és Sant Joan Despí. El meu com-
promís és treballar per a la meva
ciutat i els meus veïns.

La veu dels caps de llista de les nou candidatures de Sant Joan
» L’alcalde Poveda (PSC) destaca la feina feta pel seu govern i centra el seu discurs en la cohesió social

» La resta de candidats no suspenen l’actuació del consistori, tot i que indiquen que cal millorar

Antoni Poveda (PSC)

“El primer que faré
si sóc escollit serà 

oferir feina als 
joves a l’estiu”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Un 7, ja que ICV-EUiA ha estat res-
ponsable de la Regidoria d’Acció
Social i Igualtat, en la qual s’han des-
envolupat els projectes plantejats.
Hem fet propostes per a la resta de
qüestions i no sempre hem donat
suport al grup majoritari.

Si el maig és alcaldessa, quina
serà la primera decisió que pren-
drà?
Són moltes les propostes d’ICV-
EUiA. Les recollirem en un Pla de
Mandat que de forma planificada
marqui els compromisos del go-
vern, i que la ciutadania en pugui
fer seguiment i avaluació.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
La participació i la transparència. En
aquests moments de crisi també
cal potenciar les accions de l’Acord
Social: ocupació, ajuts socials, for-
mació, habitatge, dinamització co-
mercial i empresarial, entre altres. 

Estaria disposada a pactar amb
alguna altra formació per seguir
al govern municipal?
ICV-EUiA ja és una coalició i, tot i les
diferències, hem estat en disposi-
ció de pactar amb altres forces. És
evident que sempre serà un pacte
per un municipi d’esquerres. 

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de
treball?
ICV-EUiA ha actuat sempre en be-
nefici de la ciutadania. Hem treba-
llat amb honradesa i amb una
escolta activa.

Margi Gual (ICV-EUiA)

“En aquests 
moments de crisi

cal potenciar 
l’Acord Social ”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Un 7. S’han fet moltes coses, però
se’n poden fer més i millor.  Aquesta
època de crisi no ha permès conso-
lidar grans infraestructures com a
legislatures anteriors, però ha tingut
el vessant positiu de centrar-nos en
el tracte de proximitat amb les ne-
cessitats dels nostres veïns. 

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Assegurar els tres pilars de l’estat del
benestar: salut, benestar i educació,
amb una especial dedicació a les fa-
mílies en una situació precària i a les
persones amb risc d’exclusió.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
Apropar l’Ajuntament a la gent, es-
coltar la seva opinió i prioritzar les
accions a prendre. El primer són les
persones i cal cobrir, en la mesura
que sigui possible, les necessitats
bàsiques dels nostres veïns i veïnes.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per seguir al
govern municipal?
Depèn. Si és per portar a terme un
projecte basat en les persones, que
sigui respectuós amb el nostre pro-
grama municipal i que accepti el
dret a decidir dels ciutadans i ciuta-
danes de Sant Joan Despí i de Cata-
lunya, crec que en podríem parlar.

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de
treball?
Treballar per fer possible una ciutat
més propera a la gent, més segura,
neta, sostenible i solidària. 

Pere Montserrat (CiU)

“Podríem pactar
amb una altra força

si es respecta el
dret a decidir”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
La valoració seria que ‘necessita mi-
llorar’. Aquest govern s'ha quedat
sense idees i el que és pitjor, no té
il·lusió. 

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Seguir treballant perquè la situació
de millora econòmica que estem
vivint sigui una realitat per als nos-
tres veïns i crear grans incentius per
als qui més ho necessiten.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
Millorar la qualitat de vida de les
persones, més seguretat i ajudes
socials. Els veïns de Sant Joan Despí
es mereixen pagar menys impos-
tos. Cal que ara, quan la situació
econòmica d'Espanya és millor, es
retorni als veïns una mica l'esforç
que han fet. Tenim un projecte de
ciutat per a un millor Sant Joan.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
No estaria disposat a pactar per en-
trar al govern, sinó per fer la millor
política per a Sant Joan Despí. Les
negociacions i pactes no són amb
‘colors’ polítics, sinó amb idees i re-
formes.

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de
treball?
Seguir treballant com he fet fins
ara, donant suport aquelles pro-
postes que siguin positives per a
Sant Joan Despí i proposant tot el
que cregui que no fa el govern.

Manuel López (PP)

“Amb la millora
econòmica, cal 
tornar als veïns 

l’esforç que han fet”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Un 5. Al govern municipal ha d’es-
coltar als veïns, a les associacions i
entitats i  explicar detalladament els
projectes que es realitzaran. Tam-
poc s’han de polititzar els espais pú-
blics, com va passar l'última Diada.

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Convocar una ronda de converses
per escoltar totes les forces políti-
ques triades per la ciutadania i bus-
car consensos positius.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
Cal aconseguir la transparència
total i augmentar la participació
ciutadana. També s'han d'impulsar
iniciatives a favor de les persones
amb risc d'exclusió, dels joves i dels
jubilats amb ingressos baixos de la
ciutat.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
Estem disposats a escoltar i parlar
amb aquells que també vulguin el
canvi a l'Ajuntament. No arribarem
a cap acord amb aquells que vul-
guin que tot segueixi igual que
sempre.

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de
treball?
Treballarem en benefici de tots els
ciutadans, buscant que el grup de
govern pugui assumir les nostres
propostes i gestioni l'Ajuntament
per a la totalitat de veïns, sense dis-
tinció de sensibilitats polítiques.

José Luís Cerro (C’s)

“No s’han de 
polititzar els espais

públics, com va
passar a la Diada”
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De l'1 al 10, com valora la gestió del go-
vern municipal durant aquesta legisla-
tura?
Un 4. L'Ajuntament es gestiona de portes
cap endins, obvia el Reglament de Partici-
pació Ciutadana i realitza despeses de cara
a la  galeria. Es  planifiquen nous barris i no
s'exigeix que els serveis públics creixin al
mateix temps. Un exemple paradoxal: es
construeixen barracons per a  l'Institut
Jaume Salvador i Pedrol  i a un alhora s'a-
proven nous plans  urbanístics.

Si el maig és alcalde, quina serà la pri-
mera decisió que prendrà?
Una auditoria. El primer és objectivar l'estat
de comptes del nostre  Ajuntament. A SJD
pensem que les despeses prescindibles  són
precisament això, prescindibles.  

Quines són les principals mesures que
cal emprendre per millorar el municipi?
Tot el que és públic ha de ser veritablement
accessible, reconèixer les AAVV com les enti-
tats de primera referència dels ciutadans,  re-
dissenyar "El Butlletí" per fer-ho un autèntic
mitjà informatiu,  participatiu i no merament
publicitari. En definitiva, trencar amb la  iden-
tificació subtil –i de vegades no tan subtil–
d'un determinat  partit amb l'Ajuntament.  

Estaria disposat a pactar amb alguna altra
formació per entrar al govern municipal?
Sabem amb qui no pactaríem. No pactarem
amb el PSC, no per qüestions  ideològiques,
sinó perquè precisament vam néixer per
canviar la seva  manera de governar. Pacta-
ríem amb qui se centrés en els problemes
del nostre poble i la seva ciutadania,  dei-
xant enrere retrets, acusacions i baralles.

Si finalment es queda a l'oposició, quina
serà la seva línia de treball?
Monitoritzar l'acció del govern local des del
primer dia, aixecar la  mà sense reserves per
dir ‘no’ quan calgui i sempre preguntar el
perquè de les coses, proposar cada punt del
nostre programa electoral a la  sala de plens,
presentar mocions i preguntes que ens ar-
ribin des de la  ciutadania i les entitats. 

M. Ruiz (Societat Justa Despí)

» SJD, CUP, ERC i Sí es Pot valoren negativament l’acció de govern i creuen que poden entrar al consistori
» Els republicans denuncien, especialment, l’incompliment del reglament de Participació Ciutadana

“L’Ajuntament es 
gestiona de portes cap

endins i fa despeses 
de cara a la galeria”

Jordi Farré (CUP)

De l'1 al 10, com valoreu la gestió del go-
vern municipal durant aquesta legisla-
tura?
Valorem la gestió del govern amb 4. Consi-
derem que és insuficient perquè han seguit
una política pensada més en esdeveni-
ments i en voler aparentar, però que no es
tradueix en fets reals. No han tingut en
compte a la ciutadania, per tant, no tenen
en compte les necessitats reals de la pobla-
ció i s'han limitat a fer política d'aparador.

Si el maig arriben a l’alcaldia, quina serà
la primera decisió que prendrà?
El primer que faríem seria convocar una as-
semblea municipal d'acord amb la nostra
creença que la democràcia ha de ser partici-
pativa i feta entre tota la ciutadania i no
només pels regidors de l'Ajuntament. En
aquesta primera reunió buscaríem solucions
per als col·lectius més afectats per la crisi,
com les persones aturades i les desnonades.

Quines són les principals mesures que cal
emprendre per millorar el municipi?
Impulsar la construcció d'un nou institut,
una residència d'avis i un centre de dia de
gestió pública i preus populars. Reobrir del
servei d'urgències al CAP de Les Planes i
aconseguir l'equiparació dels serveis entre
els ambulatoris del poble, redistribuir els re-
cursos augmentant les partides de serveis
socials, lluitar contra l'especulació urbanís-
tica i l'economia del totxo, impedir actua-
cions destructives del medi ambient.

Estaríeu disposats a pactar amb alguna
altra formació per entrar al govern mu-
nicipal?
No, sense excloure la possibilitat de treballar
conjuntament en altres qüestions.

Si finalment es queden a l'oposició, quina
serà la vostra línia de treball?
Forçar l'obertura de l'Ajuntament de Sant
Joan Despí a la participació ciutadana i tre-
ballar amb les associacions i entitats del mu-
nicipi per tal d’aconseguir els objectius
mencionats anteriorment i altres indicats al
nostre programa. electoral.

“El consistori ha seguit
una política pensada

per aparentar, però que
no es tradueix en fets”

De l'1 al 10, com valora la gestió del go-
vern municipal durant aquesta legisla-
tura?
Valoro la gestió del govern municipal amb
un 4. No es pot donar un aprovat a un go-
vern que dóna prioritat a crear una façana
espectacular mentre deixa que els interiors
cada dia vagin a pitjor.

Si el maig és alcalde, quina serà la pri-
mera decisió que prendrà?
La primera cosa a fer serà analitzar detalla-
dament quines han estat les conseqüències
de les polítiques del PSC, ICV-EUiA i CiU a
l’Ajuntament de Sant Joan Despí. S’ha de fer
una avaluació acurada sobre què s’ha fet i,
després,  decidir què es pot fer.  Però sens
dubte prioritzarem les polítiques de pro-
tecció social al municipi. 

Quines són les principals mesures que
cal emprendre per millorar el municipi?
Una de les principals mesures que cal em-
prendre a Sant Joan és fer una auditoria ex-
terna de les finances i crear un nou sistema
de finances absolutament transparent.
També cal crear un pla d’acció per donar im-
puls als pressupostos municipals participa-
tius i posar en  marxa el nostre pla de
reactivació econòmica dirigit als barris on la
crisi ha colpejat amb més força.

Estaria disposat a pactar amb alguna
altra formació per entrar al govern mu-
nicipal?
Ara mateix creiem que no és moment de
parlar de pactes. El partit encara no s’ha jugat
i nosaltres sortim a guanyar-lo. Però si cal, ar-
ribat el moment, mantindrem la postura que
qualsevol formació política responsable ha
de tenir: escoltarem i parlarem amb tothom
sobre la base i el marc del nostre programa. 

Si finalment es queda a l'oposició, quina
serà la seva línia de treball?
Nosaltres ens prenem molt seriosament
estar a l’oposició. Si finalment es dóna el cas,
la nostra resposta és clara: farem oposició.
Fa molts anys que a Sant Joan Despí no en
tenim. 

“Ens prenem molt 
seriosament estar a 

l’oposició. Fa molts anys
que no en tenim”

De l'1 al 10, com valora la gestió del go-
vern municipal durant aquesta legisla-
tura?
Hi ha hagut de tot. En el costat positiu, Sant
Joan Despí continua sent una ciutat agra-
dable on viure. En el negatiu, és trist haver
de denunciar al teu propi Ajuntament al
Síndic de Greuges per incomplir el regla-
ment de Participació Ciutadana. I, a més, el
Síndic ens va donar la raó.

Si el maig és alcalde, quina serà la pri-
mera decisió que prendrà?
En primer lloc, configurar un govern el més
plural i ample possible. En segon lloc, fer pú-
blic als mitjans locals les remuneracions,
dietes i dedicacions horàries de tots els re-
gidors i regidores, així com les percepcions
que rebin els diferents grups municipals.

Quines són les principals mesures que
cal emprendre per millorar el municipi?
La principal prioritat és l'econòmica: farem
tot el possible perquè es redueixi la taxa d'a-
tur. Cal reformar a fons el Servei de Promo-
ció Econòmica de l’Ajuntament, fer-lo eficaç.
I pel que fa a la participació, volem un Ajun-
tament amb parets de vidre: res a amagar,
tot a compartir.

Estaria disposat a pactar amb alguna
altra formació per entrar al govern mu-
nicipal?
Si no som la força més votada i no podem
ostentar l'alcaldia i complirem l'acord signat
amb l'ANC local i no formarem part de cap
govern que no tingui un alcalde compro-
mès amb el caràcter plebiscitari de les elec-
cions del 27-S, a més de comprometre's a
lluitar contra l'atur i millorar la transparèn-
cia i la participació.

Si finalment es queda a l'oposició, quina
serà la seva línia de treball?
Recolzarem, ajudarem i felicitarem el govern
municipal en aquelles actuacions que siguin
positives per a la nostra ciutat. Proposarem
alternatives en allò que sigui millorable. I de-
nunciarem amb contundència l'opacitat, la
mala gestió i les despeses innecessàries.

“No entrarem en cap 
govern no compromès

amb el caràcter 
plebiscitari del 27S”

J. J. A. Sánchez (Sí que es Pot)Lluís Fabrés (ERC)

La veu dels caps de llista de les nou candidatures de Sant Joan



Comarca
| 28

líniatres.cat 9 maig 2015

Comerç
Emprenedoria | Obre l’Esplugues Coworking 
L’espai Esplugues Coworking, situat a la planta baixa de l’Edifici Molí a Can Vidalet,
ja està en marxa. Es tracta d’un espai amb capacitat per a setze persones el qual té la
finalitat d’oferir recursos a emprenedors, professionals, autònoms, microempreses i
entitats, a més de crear una xarxa de treball col·laboratiu i d’intercanvi.

El mercat del Centre de Sant
Joan Despí compta des de fa uns
dies amb un nou espai destinat
a la gastronomia, batejat amb el
nom de Foodieslab. Es tracta
d’una aula de formació en la
qual es programaran tallers i
cursos de cuina, sopars i degus-
tacions.

Aquest nou espai gastronò-
mic va obrir les seves portes el
passat dimarts 21 d’abril amb un
curs la temàtica del qual era la
cuina “d’ahir i l’actual”.

Segons han informat els or-
ganitzadors, des d’ara fins al
pròxim mes de juny s’oferiran
una quinzena de tallers de di-
verses temàtiques. N’hi haurà un
dedicat als arrossos, un altre a
plats elaborats amb bacallà, un
sobre l’elaboració de la cervesa i
un altre taller de vermuts i ape-
ritius, entre altres. 

Per tal de facilitar la tasca cu-
linària en aquest nou espai gas-
tronòmic, l’aula està dotada d’u-
na gran aigüera, una taula i di-
versos fogons.

DINAMITZAR EL MERCAT
L’objectiu d’aquesta iniciativa,
segons han explicat des del con-
sistori, és dinamitzar el mercat

del Centre durant el seu horari
d’obertura. El mercat obre totes
les tardes i dissabtes al matí, de
manera que els cursos i tallers
gastronòmics s’encabiran en
aquests horaris.

La idea també és atraure els
clients del mercat que puguin es-
tar interessats a participar en
aquest tipus de cursos.

Un curs a la nova aula gastronòmica. Foto: Ajuntament

El Mercat del Centre de Sant
Joan obre un espai de formació
Redacció
SANT JOAN DESPÍ

Solidaritat | Recapten 11.488 litres de llet per a famílies desafavorides
La comarca ha recollit 11.488 litres de llet en el marc de la campanya solidària Cap nen sense bigoti, que
s’ha dut a terme a les 132 oficines de La Caixa del Baix Llobregat i l’Hospitalet i ha estat impulsada con-

juntament per l’entitat bancària i el Banc dels Aliments. En total, la campanya ha recaptat 298.000 litres
de llet a tot Catalunya durant una setmana. Ara, els qui ho vulguin poden fer donacions fins al 20 de juny. 

Milers de plantes per 
donar impuls al comerç local

SANT JOAN4L’Ajuntament de
Sant Joan Despí va posar en
marxa una iniciativa els passats
dies 23 i 24 d’abril amb l’objec-
tiu, per una banda, de donar la
benvinguda a la primavera i, per
l’altra, de fomentar les com-
pres als establiments comer-
cials del municipi. 

Per fer-ho, va repartir un to-
tal d’11.000 plantes aromàti-
ques entre els ciutadans i ciu-
tadanes que havien fet les seves
compres al comerç local.

Així doncs, aquells que ha-

vien comprat als establiments
adherits a la campanya Compra
a Sant Joan Despí i et regalem
una planta durant aquests dos
dies,  van haver d’entregar dos
tiquets de compra i a canvi van
rebre una torreta amb geranis,
clavells o menta, les quals es van
repartir en diverses places del
municipi.

L’entrega de les plantes es va
fer a la plaça d’Antonio Macha-
do, a la plaça de l’Ermita, a la
plaça de Maria Aurèlia Cap-
many i a la plaça de l’Estatut.

Els alcaldes d’Esplugues (Pilar
Díaz), Sant Just (Josep Perpin-
yà) i Sant Joan (Antoni Poveda)
es van reunir amb el conseller de
Territori i Sostenibilitat, Santi
Vila, i el secretari de Territori i
Mobilitat, Ricard Font, el passat
divendres 17 d’abril per presen-
tar el projecte d’integració ur-
bana de la B-23. 

A la reunió van assistir tam-
bé representants de l’Ajunta-
ment de Barcelona i de l’Àrea
Metropolitana de Barcelona
(AMB) i dels Directors Generals
d’Infraestructures de Mobilitat
terrestre i el de Territori i Urba-
nisme.

El projecte de transformació
de la B-23 consisteix a prolongar
la Diagonal fins al riu Llobregat
amb cinc quilòmetres més que

arribarien fins a Esplugues, Sant
Joan i Sant Just, de manera que
aquests tres municipis estarien
totalment connectats.

El projecte preveu crear unes
vies laterals amb serveis i carrils
per a bicicletes, transport públic
i privat i un passeig per a via-
nants. D’aquesta manera, es mi-
llorarà la mobilitat i les opcions
de transport per als ciutadans

dels tres municipis, amb la vo-
luntat d’incentivar l’ús del trans-
port públic a través d’aquests
nous vials.

La transformació de la B-23
també preveu millorar alguns
punts de la via, amb accions
com el cobriment d’alguns
trams, la qual cosa permetria
crear nous espais públics a la su-
perfície.

El conseller Vila amb els alcaldes de la zona i Ricard Font. Foto: AMB

Presenten a la Generalitat 
el projecte de la futura B-23

Redacció
BAIX LLOBREGAT

El Parc Agrari participa 
en un programa educatiu

EDUCACIÓ4El Parc Agrari del
Baix Llobregat s’ha incorporat al
programa escolar Coneguem els
nostres parcs de la Diputació de
Barcelona. Es tracta d’un pro-
grama educatiu destinat als
alumnes de sisè curs de les es-
coles de primària que existeix des
de l’any 1983 on, fins ara, el
Parc Agrari no hi figurava. 

Les activitats que s’oferei-
xen consisteixen en un itinerari

guiat per monitors ambientals
seguint la llera del riu Llobregat,
durant el qual s’expliquen con-
ceptes generals sobre l’espai na-
tural i les zones protegides de la
Xarxa de Parcs Naturals.

Durant l’activitat, els alumnes
fan un treball de camp i observen
i analitzen els valors del parc,
com ara els camps, els sistemes
de rec i l’impacte de l’ús públic,
entre altres.

El Fòrum Comarcal debat
sobre l’ús de la bicicleta

MOBILITAT4Fa uns dies el Con-
sell Comarcal del Baix Llobregat
va celebrar el Fòrum Comarcal
de la Mobilitat, el qual es va cen-
trar a debatre sobre el futur de
la bicicleta.

Hi van participar disset po-
nents en cinc taules rodones, en
les quals es va reflexionar sobre
diversos aspectes, com les xar-

xes de bicis dins dels plans de
mobilitat, l’impacte econòmic
de la bicicleta, els projectes sin-
gulars de connectivitat interco-
marcal i les experiències i pro-
postes en l’àmbit local.

A la jornada van assistir-hi
regidors, tècnics municipals, en-
titats, empreses i professionals
del sector a la comarca.

Els comerços van lliurar plantes als seus clients. Foto: Ajuntament SJD
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Un any més, i ja en són 21, amb
l’arribada la primavera la ciutat
torna a omplir-se de bicicletes.
Des del passat 19 d’abril i fins el
pròxim 17 de maig torna a estar
en marxa la Primavera en bici,
una campanya en la qual es con-
vida tothom a gaudir del muni-
cipi amb familiars o amics pe-
dalant, aprofitant l’arribada del
bon temps.

Tot i que uns 300 alumnes de
diferents escoles ja havien par-
ticipat en activitats similars com
Els dijous, anem a l’escola en
bici –una iniciativa que impulsa
l’ús de patinets i bicicletes–, l’e-
dició d’enguany va arrencar el
passat 19 d’abril amb una gran
festa que incloia un circuit
d’habilitats per als més petits i un
recorregut per la ciutat. 

L’inici i l’arribada d’aquest va
ser el recinte firal de l’avinguda
de Montserrat, després de recó-
rrer bona part del municipi, pas-
sant pel Parc Agrari del Baix Llo-
bregat.

Aquestes sortides s’han anat
repetint durant els darrers caps
de setmana, els diumenges 26
d’abril i 3 de maig. El pròxim

diumenge 17 de maig es posarà
el punt final a aquesta 21a edició
de la Primavera en bici amb la
darrera sortida. Un dels grans
atractius de l’últim dia serà el
sorteig d’una bicicleta, en el qual
entraran tots els participants de
les sortides amb els tiquets que
han rebut després d’haver com-
pletat el recorregut. 

Alguns participants de la primera de les sortides en bici. Foto: Ajuntament

Les dues rodes omplen Sant
Joan amb la Primavera en bici
» Petits i grans estan convidats a fer esport i gaudir de la ciutat 
aprofitant l’arribada del bon temps dels mesos de primavera

Rècord de participació 
en la 5a Cursa d’Esplugues

ESPLUGUES4Més de 1.300 per-
sones van participar en la 5a
Cursa Solidària Ciutat d’Esplu-
gues Hospital Sant Joan de Déu,
el que ha suposat un rècord de
participació en aquesta prova. 

En l’edició d’enguany es van
disputar tres proves, la Mini
Cursa, de 850 metres, la Cursa
de Promoció, de 1.200 metres, i
la Cursa Popular, de 5 quilòme-
tres. En aquesta darrera, els
guanyadors van ser Mohamed
Agouzal i Linda Arnott.

La cursa d’enguany va tenir
un caràcter solidari i inclusiu, tre-
ballant accions de suport al pro-
grama Hospital Amic de l’Hos-
pital Sant Joan de Déu. Després
de la cursa es va retre un home-
natge a tots aquells participants
amb discapacitats físiques, psí-
quiques o sensorials. A més, els
guanyadors de les diferents ca-
tegories van rebre, juntament
amb el seu trofeu, una polsera
“candela” feta a mà pels nens i
nenes ingressats a l’hospital.

COMARCA4La temporada de la
Primera estatal masculina
d’handbol va acabar el passat 30
d’abril amb un dels derbis del
Baix Llobregat, que van dispu-
tar l’Handbol Esplugues i
l’Handbol Sant Joan Despí, i que
va saldar-se amb victòria local
(25-23).

Tot i la derrota, els santjoa-
nencs han acabat la temporada
en vuitena posició amb 29 punts.
Els homes que entrenen Antonio
Guijarro i Ramon Cabañas han

ocupat la zona tranquil·la de la
classificació en la primera tem-
porada a la tercera categoria de
l’handbol estatal.

Per la seva banda, l’Handbol
Esplugues no ha pogut igualar la
bona temporada de l’any passat,
en la qual va acabar quart, però
els homes de Pablo Camarero
van garantir la seva continuïtat
a la categoria. Tots dos equips ja
començaran a treballar per pre-
parar la temporada 2015-2016
en les millors condicions.

La permanència del sènior
masculí no és l’única bona no-
tícia per a l’Handbol Sant Joan
Despí. I és que el primer equip
femení ha aconseguit l’ascens a
la Divisió de Plata femenina –la
segona categoria estatal– des-
prés d’haver quedat primeres a
la Lliga Catalana sènior, amb un
balanç de 21 victòries i només 3
derrotes. D’aquesta manera, la
pròxima temporada serà tot un
repte per a les santjoanenques,
que buscaran la permanència. 

Esplugues | Un derbi del Baix per tancar la temporada de bàsquet
El Club Bàsquet Nou Esplugues disputa demà diumenge a dos quarts de sis de la tarda un derbi del 
Baix contra el Bàsquet Molins en la darrera jornada de la Tercera Categoria de la Copa Catalana de 
bàsquet. Amb la primera posició assegurada i sense haver perdut ni un sol partit a casa, els homes 

d’Òscar Giner buscaran una victòria per posar el punt final a una sensacional fase regular.

Redacció
SANT JOAN

Gairebé 1.400 persones van participar a la cursa. Foto: Ajuntament

L’handbol del Baix, en forma

L’Handbol Sant Joan Despí seguirà a Primera estatal. Foto: HSJD
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Fugir de la rutina, escapar del dia
a dia, allunyar-se de la ciutat.
Cada cop més persones busquen
els seus instants de tranquil·litat
allunyant-se del seu entorn ha-
bitual, fet que ha comportat un
creixement de serveis pensats
per a satisfer aquesta necessitat
creixent. De fet, a prop de Bar-
celona es pot gaudir de la natu-
ra en cases de pagès i allotja-
ments rurals d’arquitectura tra-
dicional ubicats en pobles petits
o en plena natura. Amb tot tipus
de serveis i una àmplia oferta
d’activitats complementàries,
l’estada en aquests establiments
proporciona sempre una expe-
riència interessant per a petits i
grans. I n'hi ha més de 150.

En moltes petites poblacions
de les comarques barcelonines es
poden trobar allotjaments rurals

on passar unes vacances inobli-
dables. Però abans de triar un es-
tabliment, convé conèixer els
dos tipus d’habitatges de turis-
me rural que preveu la legislació
catalana.

MASIES I MASOVERIES
Les masies permeten compartir
la casa amb els seus propietaris

i compartir les seves experièn-
cies, mentre que la qualificació
de masoveries es reserva per les
cases rurals que es lloguen sen-
ceres. Tenir en compte aquesta
distinció és especialment im-
portant si es viatja amb nens, ja
que en funció de la seva edat pot

interessar més una casa on tenir
total llibertat i independència, o
tot el contrari: un espai on con-
viure amb els amos i aprendre
sobre el camp i els animals.  

D’aquesta manera, a les co-
marques de l’Anoia, el Bages o
Osona, s’hi poden trobar masies
on han viscut diverses genera-
cions de pagesos, espais molt
atractius que mantenen una ac-
tivitat agrícola intensa. Algu-
nes d’elles tenen quadres amb
cavalls, basses amb peixos, així
com petites granges amb galli-
nes, pollastres, ànecs, oques i,
fins i tot, algun xai  acabat de
néixer.

Per altra banda es troba la se-
ductora oferta de turisme rural
de l’Alt Penedès, que atraparà els
amants del paisatge de les vinyes.
Són molts els cellers que per-
meten acabar el dia amb una
copa de cava a la mà mentre se
sent les rialles dels nens a algun
racó de la finca, o fent un passeig
per les vinyes.

L’entorn ideal per desconnectar
» Al voltant de Barcelona es pot gaudir de la natura en família en més de 150 cases de pagès 
i allotjaments rurals d’arquitectura tradicional ubicats en petits municipis o en plena natura

SORTIDA4Extraordinàriament
apreciada en la gastronomia, la
tòfona negra (una varietat de bo-
let que viu soterrat) és un dels
tresors amagats a les serres pre-
pirinenques que envolten el Ber-
guedà, una comarca plena de
llocs amb encant i allotjaments
rurals on els boscos són els pro-
tagonistes. 

Segons la temporada en la
qual les famílies visitin aques-
ta comarca, hi podran trobar di-
ferents varietats de fruites, ver-
dures o animals, com espà-
rrecs, cargols, móres o madui-
xes silvestres. A més, cap a la
tardor, la comarca es converteix
en un escenari ideal per anar a
buscar bolets.

Buscant la tòfona negra

Cases de pagès i

allotjaments rurals

estan molt de moda

Oci Campanya | Més informació al portal web
En el marc de la campanya Barcelona és molt més, la Diputació explica i impulsa diferents
propostes destinades a conèixer l’oci, la cultura i la natura de les comarques barcelonines.

En el portal www.barcelonaesmoltmes.cat s’expliquen totes aquestes, i es faciliten tots 
els detalls necessaris per a poder planificar sortides per la costa o per les muntanyes.

Redacció
BAIX LLOBREGAT

La natura es converteix en l’escenari idíl·lic per fugir de la rutina. Foto: Diputació
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AGENDA MENSUAL
FINS AL 22 DE MAIG
Matí-Tarda Inscripcions obertes als Casals Es-

portius 2015 amb activitats adreçades a in-
fants i joves per fomentar la pràctica espor-
tiva de manera divertida. Lloc: recepció del
Complex Esportiu Municipal La Plana.

DIMARTS 12 DE MAIG
17:00 Tarda d'havaneres, amb el grup Los Piratas,

i mostra de pastissos. Per assistir a aquest acte
cal recollir un tiquet de forma gratuïta a l'À-
rea a l'Ajuntament o a qualsevol centre cívic.
Lloc: Centre Cívic Les Planes.

DIMECRES 13 DE MAIG
17:00 Conferència sobre Nikola Tesla, una de les

figures més influents en la història de la cièn-
cia i la tecnologia. Activitat inclosa en el pro-
grama de l'Aula Cultural de Gent Gran. Lloc:
Àrea.

DIMECRES 13 DE MAIG
18:30Aula de cuina: Coneix Grècia i els seus plats

més típics. Xerrada-taller teoricopràctic. Cal
inscripció prèvia. Mínim 8 persones. Organitza:
Cuina Miracle i Ajuntament. Lloc: Cuina Mi-
racle (avinguda Indústria, 1).

DIJOUS 14 DE MAIG
18:00 Conferència: La muntanya, més que una

afició, amb Josep Perpinyà i Palau, alcalde de
Sant Just i aficionat al muntanyisme.  Orga-
nitza: Aula d’Extensió Universitària per a la
Gent Gran del Baix. Lloc: La Mallola.

DISSABTE 16 DE MAIG
10:30 Itinerari cultural: El roserar del parc de Cer-

vantes, a càrrec del Centre Cívic Joan Mara-
gall (Sant Just). Punt de trobada: porta prin-
cipal del Parc Cervantes.

FINS AL 28 DE MAIG
Matí-Tarda Exposició, Joan Pastor, obra cultu-

ral, que recull l’obra del fotògraf, tant analògica
com digital, i també mostra un vídeo en el qual
s’expliquen altres vessants de l’artista. Lloc:
Casal Cultural Robert Brillas (Esplugues).

DIUMENGE 17 DE MAIG
07:00 Caminada de la Penya Barcelonista fins

al salt d'aigua de Molins de Rei, passant pels
aiguamolls i la Rierada, amb esmorzar a la ma-
sia Can Rabella. LLoc de trobada: Pavelló Sal-
vador Gimeno (Sant Joan).

ESPLUGUES COMARCA ESPORTSSANT JUSTSANT JOAN

Sant Joan Despí acull enguany la Tro-
bada Nacional dels Tres Tombs. A més
de la cercavila, hi haurà múltiples ac-
tivitats. És la festa de cloenda de la tem-
porada, organitzada per la Federació
dels Tres Tombs de Catalunya.

Trobada Nacional dels Tres
Tombs a Sant Joan Despí

Del 8 al 10 de maig

Dins la Setmana de la Gent Gran s'or-
ganitza una sortida gratuïta a Barce-
lona per passejar per la Fira de Sant
Ponç. Lloc de trobada: estació de Ren-
fe de Sant Joan. Inscripcions a l’Àrea
de l’Ajuntament.

Passeig per la Fira 
de Sant Ponç

Dl. 11 de maig a les 09:15

Durant el cap de setmana del 9 i 10 de
maig s’han programat diverses acti-
vitats entorn del Firesplugues. Hi hau-
rà un parc infantil al carrer Verge de
Guadalupe i tallers a la plaça Gandhi.

Activitats al voltant 
de Firesplugues
Ds. i dg. 9 i 10 de maig

També es faran sortides els dies 24 i 31
de maig. Recorregut a decidir el dia de
la sortida entre els participants. Més
informació a www.acsantjust.com.
Lloc de trobada: plaça de Camoapa
(Sant Just).

Sortida BTT amb l’Agrupació 
Ciclista Sant Just

Dg. 17 de maig a les 08:00
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